
                                           PROTOKÓŁ  Nr XXV/2016 

 

z XXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 24 listopada  2016 r. w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 10.50.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  

Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy 

oraz pozostałych gości .   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni na Sesji radni: Czesław Zeliasz, Marcin Nurek, Marek Kasperkowicz. 

Lista obecności – w załączeniu. 

                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 

1. 1. Otwarcie XXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Przyjęcie porządku XXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIV Sesji Rady Gminy       Solec- Zdrój. 

5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

a. Uchwała w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec – Zdrój, 

b.  Uchwała  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy Solec - Zdrój na rok 2017, 

c. Uchwała w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych  za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  na terenie Gminy Solec - Zdrój na rok 2017, 

d.  Uchwała w sprawie  zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Solec-Zdrój, 

e. Uchwała  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego  
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów, 

f. Uchwała w sprawie  wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

wysokości stawki opłaty, 

g. Uchwała  zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój, 

h. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego 

na 2017 rok, 

i. Projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości , 

j. Uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia  wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Solec-Zdrój, 

k. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2016 rok. 

l. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2024. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad.  

Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   

                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XXIV Sesji Rady 

Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                                               

                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 

na XXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie - w załączeniu. 

                              Ad.5. Następnie Wójt Adam Pałys  przedstawił informację o zarządzeniach 

wydanych  w okresie między Sesjami. 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  

Informacja – w załączeniu. 



                          Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

Radna Teresa Sowula: 

- do Wójta: kiedy będą zrobione drogi do p. Sadowskiego, Kuc i  Rygał? 

Radny Paweł Koźbiał: 

- do powiatu: co z drogą Strażnik – Piasek Wielki? 

- do wójta: co z kanalizacją w miejscowościach, które jej jeszcze nie posiadają? 

Radny Krzysztof Galus: 

- co z parkiem w Zborowie? 

- do powiatu: co z drogą Zborów – Żuków? 

Radny Andrzej Kopeć: 

- co z lampami, które nie świecą i nie są wymieniane? 

Radny Stanisław Żelazny: 

- czy podczas trwającej wymiany  oświetlenia będzie  również doprowadzone oświetlenie do p. Gądka 

w Ludwinowie? 

Radny Antoni Kołkowski: 

- co z podjętą przez Radę uchwałą dotyczącą  pozyskiwania tańszej energii? 

Radny Włodzimierz Grabda: 

-  co ze ścieżkami rowerowymi do Buska? 

- do powiatu: co z drogą do Żukowa? 

Radny Jan Żubrowski: 

- podziękował Wójtowi za zorganizowanie uroczystości wręczenia medali parom z 50-letnim 

pożyciem małżeńskim, 

- przedstawił zmiany jakie zaszły w systemie oświatowym  na przestrzeni lat począwszy od 1966 roku. 

Zwrócił się z pytaniem jak są przygotowane szkoły w gminie do kolejnej  

reformy ? 

Radny Adrian Babiarz: 

- podziękował za drogę do p. Treli. 

Radny Paweł Patrzałek: 

- tablica informacyjna znajdująca się przy chodniku w stronę kościoła została zlikwidowana. Z uwagi 

na to, iż jest ona w tym miejscu niezbędna zwraca się o ponowne jej ustawienie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił odpowiedzi na zgłoszone pod adresem powiatu 

pytania: 

- budowa drogi Strażnik – Piasek Wielki została już rozpoczęta,  

- droga Zborów – Żuków jest na gwarancji i będzie robiona w przyszłym roku. 

Prezes WFOŚiGW Andrzej Pałys omówił korzyści płynące z korzystania z odnawialnych źródeł 

energii, zachęcając jednocześnie do składania wniosków o  dofinansowanie montażu  urządzeń 

wykorzystujących tę energię.  

               Ad.7.a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  

były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie  wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój. 

Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych,  

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych .  

Uchwała nr XXV/125/2016 w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój – w załączeniu. 

                       Ad.7b/  Drugą odczytaną i poddaną pod głosowanie była uchwała w sprawie  

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  

obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2017. 

Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 

Uchwała została przyjęta 11-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się. 



Uchwała nr XXV/126/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków  obowiązujących na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2017 – w 

załączeniu. 

                         Ad.7c/ Nie budziła zastrzeżeń uchwała   w sprawie ustalenia dopłat  do wybranych 

grup taryfowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 

Gminy Solec-Zdrój na rok 2017. 

 Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 11-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 1 

wstrzymujący  się. 

Uchwała nr XXV/127/2016  w  sprawie ustalenia dopłat  do wybranych grup taryfowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę  i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Solec-Zdrój na rok 2017 – 

w załączeniu. 

                           Ad.7d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie zmiany 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Solec-Zdrój . Nikt nie zgłosił uwag ani 

zastrzeżeń do proponowanej uchwały. Poddana  pod głosowanie została podjęta następującą ilością 

głosów:  

za przyjęciem głosowało – 12 radnych,  

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/128/2016 w sprawie zmiany Regulaminu  utrzymania czystości i porządku  w 

Gminie Solec-Zdrój– w załączeniu. 

                         Ad.7e/ Nikt nie wniósł zastrzeżeń do odczytanej i poddanej pod głosowanie uchwały  

zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych  od właścicieli nieruchomości i  zagospodarowania tych 

odpadów.  

Uchwała została przyjęta 12 –oma głosami „za” przy 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się . 

Uchwała Nr XXV/129/2016 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  od właścicieli nieruchomości i  

zagospodarowania tych odpadów – w załączeniu. 

                         Ad.7.f/ Nie budziła uwag uchwała w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i wysokości stawki opłaty. Odczytana przez 

Przewodniczącego i  poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 

Za przyjęciem – 12, 

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXV/130/2016  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i wysokości stawki opłaty – w załączeniu. 

                           Ad.7g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę zmieniającą uchwałę w 

sprawie opłaty uzdrowiskowej  w miejscowości Solec-Zdrój. Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń  do 

proponowanej uchwały. Poddana  pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 

za przyjęciem głosowało – 12 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/131/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej  w miejscowości 

Solec-Zdrój – w załączeniu. 

                        Ad.7h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę  w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2017 rok. Nikt z radnych nie 

wniósł do niej uwag. Poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:  

za przyjęciem głosowało – 11 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 1 radny. 

Uchwała Nr XXV/132/2016 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości 

podatku rolnego na 2017 rok – w załączeniu. 

                      Ad.7i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę zmieniającą uchwałę w 

sprawie wysokości stawek podatku od  nieruchomości. Nikt z radnych nie zgłosił do niej zastrzeżeń. 

Poddana  pod głosowanie została podjęta następującą ilością głosów: 



za przyjęciem głosowało – 12 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/133/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej  w miejscowości 

Solec-Zdrój – w załączeniu. 

                     Ad.7j/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Solec-Zdrój . 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani zastrzeżeń. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 

ilością głosów:  

za przyjęciem głosowało – 12 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/134/2016 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych na terenie Gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 

                    Ad.7k/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok .  

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć poinformowała o wprowadzeniu do uchwały zmian o których była 

mowa na posiedzeniu komisji stałych . Wyjaśniła jednocześnie, że ich  konsekwencją  jest zmiana 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Radni  nie zgłosili żadnych uwag ani zastrzeżeń .  Poddana  pod 

głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:   

za przyjęciem głosowało – 12 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/135/2016 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok – w 

załączeniu. 

                  Ad.7l/ Przewodniczący Paweł Patrzałek  odczytał  uchwałę  w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2024. Radni  nie zgłosili żadnych uwag ani zastrzeżeń .  Poddana  

pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:   

za przyjęciem głosowało – 12 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXV/136/2016 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2024 – w 

załączeniu. 

                       Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 

Zastępca Wójta Gminy Artur Cygan: 

- Asfaltowanie krótkich odcinków dróg jest ujęte w budżecie na 2017r. Jeżeli budżet zostanie 

uchwalony w proponowanej formie to drogi te będą robione w przyszłym roku. 

- Kierownik referatu Piotr Kalita wyjaśnił, że jest pozwolenie na budowę kanalizacji w miejscowości 

Strażnik, Chinków, Zagajów, Kolonia Zagajów i Zagórzany.  Z chwilą ogłoszenia konkursu przez 

PROW zostanie złożony wniosek o dofinansowanie. Na rozpatrzenie takiego wniosku oczekuje się 

około 6-ciu miesięcy. W przypadku  pozytywnego  rozpatrzenia, ogłoszony zostanie przetarg  a po 

nim  podjęte  prace budowlane. Przypuszczalnie może to nastąpić pod koniec 2017 roku. 

- Obecnie kompletowana jest dokumentacja dotycząca przejęcia parku w Zborowie. 

- Gmina jest w trakcie realizacji wymiany 1100 opraw oświetlenia ulicznego.  Pojawiają się jednak 

problemy ze strony właściciela sieci tj. PGE dotyczące wydania zgody wykonawcy na korzystanie ze 

słupa bądź wyłączenia energii w czasie prac montażowych. Powoduje to przedłużenie  terminu  

wykonania  wszystkich prac. Należy się też zastanowić czy zasadna jest wymiana pojedynczej lampy z 

tytułu awarii, czy też należy poczekać na wymianę planową. 

- Po zakończeniu trwającej obecnie wymiany lamp  będą doprojektowane dodatkowe odcinki  

oświetlenia, w tym również w Ludwinowie. Środki na ten cel będą przypuszczalnie ujęte w budżecie 

na 2018 rok. 

- Wspólny zakup energii elektrycznej nie dotyczy odbiorców indywidualnych. 

- Ze starostwem buskim i miastem Busko-Zdrój podpisana jest promesa na budowę ścieżek 

rowerowych. Jest  opracowana specyfikacja na dokumentację projektową . Gmina czeka na ogłoszenie 

przetargu. 



- Sekretarz Gminy Barbara Simon wyjaśniła, że ustawa w sprawie reformy oświaty nie została jeszcze 

podpisana, w związku z czym na dzień dzisiejszy nie ma żadnych przepisów regulujących  zmiany. 

- Rozważone zostanie ponowne ustawienie tablicy informacyjnej obok kościoła. 

  Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

Pan Krzysztof Galus:  

- Z uwagi na fakt, iż park w Zborowie jest jeszcze własnością Starostwa należy wystąpić  o jego  

posprzątanie  . 

Pan Artur Cygan: 

- Zwrócił się do zebranych o propagowanie wśród mieszkańców kultury właściwego i 

odpowiedzialnego korzystania z kanalizacji oraz odpowiedniego segregowania odpadów 

komunalnych. 

Pan Bogdan Zając: 

- Czy samochody odbierające śmieci są przystosowane do odbioru śmieci segregowanych i 

zmieszanych? 

Pan Artur Cygan: Samochody są odpowiednio przystosowane. 

Pan Bogusław Kunat: 

- Podkreślił, że ma duże zastrzeżenia zarówno do programu rewitalizacji miejscowości Solec-Zdrój jak 

i do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Solec-Zdrój. W mpzp  w obrębie 

miejsca zamieszkania zaplanowana została droga, która jego zdaniem jest zbędna, gdyż ulice 

Kościuszki i Polna są wystarczające do komunikacji. Program  rewitalizacji z kolei obejmuje 

zasięgiem jego  działkę, na co  nie wyraża zgody.  

- W imieniu właściciela Uzdrowiska odniósł się do programu rewitalizacji , który jego zdaniem w 

części dotyczącej parku zdrojowego posiada nieprawdziwy  zapis jakoby obecny właściciel  dopuścił 

się zdegradowania parku. Wątpliwości budzi również celowość umieszczenia w programie zapisu 

dotyczącego zakazu wstępu do parku osobom  nie będącym klientami uzdrowiska, ponieważ 

wszystkim wiadomo jest, że mimo, iż  przy wejściu do parku znajduje się tablica zakazująca wstępu, 

to każdy chętny, nie będący gościem uzdrowiska , może go zwiedzić. 

Sekretarz Gminy Barbara Simon, odnosząc się do powyższych  zarzutów wyjaśniła, że zacytowany 

przez Pana Bogusława Kunata zapis dotyczący degradacji parku jest wyjęty z kontekstu. Cały 

fragment tekstu odnosi się do historii uzdrowiska, a  w szczególności  do  zaniedbań powstałych w 

okresie,  kiedy  uzdrowisko  było pod zarządem Uzdrowiska „Busko-Solec”. 

Pan Artur Cygan dodał, że  ustawiona tablica informacyjna jednoznacznie określa kto ma wstęp do 

parku. 

Pan Bogdan Zając: 

- W programie rewitalizacji  znajduje się zapis  mówiący o połączeniu  drogą  ul. Leśnej z ul. 

Partyzantów. Jaki przebieg będzie miała ta droga? 

Pan Artur Cygan poinformował, że do 5 grudnia br. można zgłaszać pytania, uwagi i propozycje do 

Programu rewitalizacji  miejscowości Solec-Zdrój i w ten sposób uzyskać stosowne informacje i 

wyjaśnienia. Na zadanie pytanie p. Bogdan Zając otrzyma odpowiedź pisemną. 

Pan Bogdan Pietrzyk: 

- Ciężkie samochody rozjeździły drogę obok zbiornika w Zagaju Kikowskim  . 

- Ogrodzenia mieszkańców znajdują się w pasie drogowym co utrudnia przejazd . 

- Droga do lasu w Kikowie jest bardzo zniszczona. 

- Dziki wyrządzają rolnikom duże szkody.   

- W Solcu-Zdroju jest za mało miejsc parkingowych. 

Pan Artur Cygan : 

- uważa, że ilość parkingów jest wystarczająca, 

- szkody wyrządzone przez dziki należy zgłaszać pisemnie do Kół Łowieckich i ubiegać się o 

odszkodowanie, 

- naprawę drogi w Kikowie należy uzgodnić z radą sołecką, 

Przedstawiciel Izby Rolnej Sławomir Sadowski omówił zasady zgłaszania do Kół Łowieckich szkód 

wyrządzonych przez dzikie zwierzęta. 

Pan Stanisław Grochowski: 

- wymienić żarówkę obok p. Cieślaka. 

Pan Adam Doktór: 



- wyremontować drogę do Dąbrówki. 

Pan Artur Cygan: Jutro odbędzie się przetarg na położenie masy asfaltowej na tej drodze. 

                               Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


